
Een werkgroep Bestuurlijke Organisatie uit de gemeenteraad heeft vorig
jaar een rapport gemaakt, dat Trendvolger of Trendsetter heet. In dat
rapport wordt ingegaan op de discussie die tot op dat moment in
Fryslân gevoerd is over de omvang van gemeenten en op de betekenis
daarvan voor de toekomst van Littenseradiel.  

Tot nu toe lukt het onze gemeente de organisatie aan te passen aan de
eisen die de samenleving stelt, door zelf mee te ontwikkelen of door
met andere gemeenten samen te werken. 

Maar blijft dat zo? Er zijn argumenten voor herindeling en er zijn argu-
menten tegen. Daarbij is het ook van belang, wat de buurgemeenten
doen. 

Een zakelijke afweging is moeilijk, omdat die afweging te maken heeft
met de visie die iemand heeft op de samenleving. Dat is politiek. 

Om die politieke afweging te maken, wil de gemeenteraad weten, hoe
de inwoners die zij vertegenwoordigen er tegenaan kijken. Om alle 29
dorpen de kans te geven om mee te praten, komt de raad daarom bij u
langs. In overleg met alle 22 dorpsbelangen worden bijeenkomsten 
georganiseerd, waar u uw mening kwijt kunt. Daarbij gaat het er vooral
om te ontdekken, wat het inwoner zijn van Littenseradiel voor u 
betekent. Wat vindt u belangrijk en wat juist niet? 

Om u op weg te helpen volgen op de achterzijde alvast wat stellingen. 

De gemeenteraad van Littenseradiel komt naar u toe! 



Op iedere 750 inwoners heeft Littenseradiel één
raadslid. In Sneek is dat één raadslid op de 1435
inwoners en in Leeuwarden één op de 2515. In een
kleine gemeente zijn dus meer betrokken bij het
nemen van besluiten en dat is goed.

Mensen hebben geen belangstelling voor de 
gemeente. Als ze hun paspoort maar krijgen en het
vuil wordt opgehaald.

Gemeenten krijgen meer taken toebedeeld van de
rijksoverheid, die de gemeente zelf voor een deel
moet betalen. Dat is vooral nadelig voor een dun
bevolkt gebied.

Een kleine gemeente heeft niets te vertellen en kan
daarom beter opgaan in een grotere.

In een grote gemeente sneeuwen onze belangen onder.

Dorpsbelang kan veel taken van de gemeente
overnemen. Dat maakt een grotere schaal
mogelijk, terwijl de inwoners betrokken blijven.

Dat burgemeester en wethouders eens in de twee
jaar op dorpsbezoek komen is mooi, maar het hoeft
niet. Als er maar goed contact is met de ambtelijke
organisatie.

Wij komen nooit in Wommels. 
Wij hebben meer aan een gemeentehuis in 
Bolsward/Franeker/Leeuwarden/Sneek.... 
(doorhalen wat niet gewenst wordt)

Samenvoeging met een stad of gemeente met een
andere structuur, gaat ten koste van de landbouw.

Het gemeentehuis wordt steeds minder 
belangrijk, alles gaat in de toekomst via internet.

Internet is een mooi middel, maar niet genoeg. 
Zonder persoonlijke contacten word je een nummer.

Iedereen wil minder regels, maar er komen steeds
meer, die gecontroleerd en gehandhaafd moeten
worden. Dat kan alleen goed in een grote gemeente.

Wat er ook met de gemeenten gebeurt, de 
provincie Fryslân moet blijven bestaan.

Een herindeling kan als gevolg hebben dat onze 
gemeente opgedeeld wordt, waardoor bepaalde
overlegstructuren verdwijnen.

De kosten en de gevolgen van een herinde-
ling worden onderschat.

De nabijheid van Leeuwarden is belangrijk, ook
voor de dorpen. Om de voorzieningen in stand te
houden, moet Leeuwarden daarom meer dan
100.000 inwoners hebben.

Herindelen of niet?


